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Stalo se ...

Kolem Meziříčí vyrůstají obchvaty

Bohdalov • Šampionem nej-
větší chovatelské výstavy 
na Vysočině je vídeňský 
černý králík Milana Tomáška 
ze Zvole na Žďársku. Zvítě-
zil přitom v obrovské kon-
kurenci.

Na Výstavě Vysočiny v Boh-
dalově bylo letos k vidění více 
než 800 klecí s králíky, 200 kle-
cí drůbeže a 125 voliér s holuby. 
Zvířata a hlavně jejich chovate-

lé soutěžili o titul šampion Vy-
sočiny, kterou vyhlásil náměstek 
hejtmana Miloš Vystrčil (ODS). 
„Na chovatelství se mi líbí ta sys-
tematická péče, kterou je třeba 
zvířatům věnovat. Pátek či svá-
tek, ona prostě nepočkají. Le-
tos to znám i z domu, naše rodi-
na se rozrostla o pejska Tadeáše,“ 
usmíval se mezi klecemi náměs-
tek Vystrčil.

Silné zastoupení králíků na 
výstavě znamenalo také třicet 
plemen. Od několikakilogramo-
vých obrů po zakrslé králíky 
o váze tři čtvrtě kila. Soutěžní 
část výstavy pak určila, že pře-
borníci v chovu králíků jsou ve 
Zvoli, nejkrásnější drůbež 
je v Budišově na Třebíč-
sku a o holuby se pro-
tentokrát nejlépe 
starali v Novém 
Městě na 
Moravě.

Chovatelská vý-
stava v Bohdalově 
má už třicetiletou 
tradici. Díky 
poctivé prá-
ci tamních 
lidí se po-
stupně 
rozrost-
la do 
nyněj-
ších obřích 
rozměrů, které 
ji řadí na přední 
místo v republi-
ce. Letos nad vý-
stavou převzal kraj 
Vysočina záštitu.

Velké Meziříčí/Třebíč • Na-
pojení Třebíčska na dálnici 
D1 se výrazně zlepšilo. Za-
čátkem října kraj zprovoznil 
částečný obchvat Velkého 
Meziříčí a v polovině mě-
síce zahájil stavbu obchvatu 
Oslavice.

Obě nové silnice znamenají, 
že se zkrátila cesta mezi Třebí-
čí a nájezdem na dálnici u Velké-
ho Meziříčí. 

„Stavba obchvatu Velkého Me-
ziříčí byla velmi složitá. Až v je-
jím průběhu jsme objevili starou 
skládku, kterou bylo třeba sano-
vat. Mimo časového zdržení to 
znamenalo, že obchvat nás přišel 
na 75 milionů korun, místo pů-
vodně plánovaných 60,“ řekl při 
zprovoznění obchvatu Velkého 
Meziříčí náměstek hejtmana pro 

dopravu Petr Pospíchal (ČSSD) 
s tím, že ke zdražení stavby při-
spělo i zvýšení DPH. 

Na obchvat Velkého Meziříčí 
navázal obchvat Oslavice, kte-
rý začal kraj stavět 18. října. Ten 
přijde na 106 milionů korun a do 
roka bude hotový. Řidiči by ne-
měli mít se stavbou problémy, 
protože probíhá na zelené louce. 

Ještě v prosinci by mohla být 
zahájená také stavba obchvatu 
Oslavičky, kterou zdržel námit-
kami u antimonopolního úřadu 
neúspěšný účastník výběrové-
ho řízení. Kraj připravuje také 
narovnání zatáček u Pocoucova 
a druhou etapu obchvatu Velké-
ho Meziříčí, která spočívá hlav-
ně ve vybudování nového mos-
tu přes řeku. „Troufám si říci, že 
už v roce 2006 motorista napro-
sto komfortním způsobem doje-

de z dálnice až do Třebíče. To je 
důležité zejména pro ekonomic-

ký rozvoj regionu,“ řekl náměs-
tek Petr Pospíchal.

ŠKOLKY NA JIHLAVSKU 
NAPADLA SALMONELA
Slabý průběh mělo naštěstí one-
mocnění, které postihlo desítky 
dětí a několik dospělých ve škol-
kách v Jihlavě a Lukách nad Jih-
lavou na začátku října. Hygienici 
nepotvrdili obavy, že se děti i do-
spělí nakazili jídlem ze školních 
kuchyní. Zároveň řekli, že oba 
případy spolu zřejmě nesouvisí.

Sport
Legendární hoke-
jista Suchý oslavil 
šedesátiny.

čtěte na straně 8

Kultura
V muzeu plave ká-
men. Soutěž tak za-
tím nezná vítěze.

čtěte na straně 7

Aktuálně s radním Po 21 letech rybáři lovili polenský rybník Peklo
Vysočina • Podzim na Vysočině je ve znamení 
výlovů rybníků. V Telči na Jihlavsku to tradič-
ně znamená slavnost s hudbou a dobrým jídlem, 
na kterou se sjíždí i turisté ze širokého okolí. Le-
tos rybáři ze Štěpnického rybníka v Telči získa-
li zhruba devět tun kaprů a vylovili také bílého 

sumce, který mezi obyvatele rybníka patří už de-
vět let. Po 21 letech mohli také lidé vidět dno ryb-
níka Peklo v Polné. Voda odtud odtékala dva týd-
ny a kromě výlovu čeká rybník také oprava hráze 
a výpustí. Ta přijde na 30 milionů korun, většinu 
pokryje dotace ministerstva zemědělství. 

Společnost
Vysočina dostala 
ocenění za turistické 
webové stránky.

čtěte na straně 6

Aktuality
Hejtman Dohnal 
přesvědčil ministra 
obrany.

čtěte na straně 2

Starosta Velkého Meziříčí František Bradáč otevírá obchvat svého města. 
Pozorně naslouchají hejtman František Dohnal, náměstkyně Marie Černá, 
radní Václav Kodet a náměstek Petr Pospíchal (v pořadí zleva). Foto: redakce

Foto: Luboš Pavlíček

Absolutní vítěz: Vídeňský černý 
králík s náměstkem hejtmana 
Milošem Vystrčilem. Foto: Lu-
boš Pavlíček

Výstava Vysočiny 
v číslech:

■ 929 králíků
■ 638 holubů
■ 580 kusů drůbeže

od 265 chovatelů 
z Vysočiny a okolí

Miloš Vystrčil: Chovatelé jsou systematičtí lidé s velkou odpovědností                                       a notnou dávkou sebekázně

Čtyři roky je v životě lidském relativně krátká doba, ale pře-
sto se za čtyři roky dítě naučí chodit, mluvit a také se říká, že 
za první léta získá vše potřebné pro výchovu a svůj pozdější ži-
vot. Za čtyři roky se ve škole naučíme plynně číst, psát i po-
čítat a ještě spoustu dalších věcí. Za stejnou dobu na střední 
škole získáme všeobecné nebo odborné vzdělání i s maturitou. 
Stejné období je nastaveno pro volby samosprávy krajů, takže 
v prvním listopadovém týdnu mají členové zastupitelstva kra-
je skládat vlastně maturitu z toho, co v uplynulých čtyřech le-
tech dokázali.

Na počátku stála Vysočina na startovní čáře jako jeden ze čtr-
nácti krajů České republiky s prakticky nulovými pravomocemi. 
Vysočina byla také jeden z pěti úplně nových krajů, což zname-
nalo výhodu i nevýhodu. Nevýhody v nedostatku zkušených li-
dí, kteří dokáží pracovat koncepčně a patří přitom v odborném 
vzdělání ke špičkám, a výhodu v tom, že všechny mechanismy, 
návyky a pravidla mohly být tvořeny bez zátěže starých zvyků 
a zlozvyků. V prvním roce své existence začínal kraj s rozpoč-
tem asi sto milionů korun, což je rozpočet asi pěti- až desetitisí-
cového města, dnes hospodaří s rozpočtem asi šedesátkrát vyš-
ším a bezprostředně řídí chod téměř dvou set organizací. Vyso-
čina rozhodně po čtyřech letech zvládla první krůčky a naučila 
se mluvit, ale také plynně čte, píše a počítá a má všechny doved-
nosti pro svůj další rozvoj.

Za čtyři roky existence bylo v našem kraji uděláno ohromné 
množství práce a na vzhledu našich domovů, obcí a celého kra-
je to je vidět. Chtěl bych proto poděkovat všem, kdo se na roz-
voji kraje podíleli. Těm, kteří pracovali bezprostředně v samo-
správě kraje i těm, kte- ří pomáhali budovat a rozvíjet 
krajské organizace v oblasti kultury, sociál-
ních věcí, zdravot- nictví, dopravy i školství. 
Chci poděkovat všem obyvatelům naše-
ho krásného kra-
je, protože ener-
gie a práce, nadše-
ní i trpělivost, ná-
pady a šikovnost 
všech občanů 
kraje vytvá-
ří dohroma-
dy podmínky 
pro život ta-
dy u nás do-
ma, na Vy-
sočině.

František 
Dohnal
hejtman 
kraje 
Vysočina


